



တၢ်လၢအိၣ်သကိးတဖၣ်ဒီးတၢ်လဲလိာ်တၢ်တဖၣ်လၢအ အိၣ်ဒီးတၢ်ဟံးစုန့ၣ်ကျဲ

ဖဲမိၢ်ပၢ်လၢအလီၤဖးတဖၣ်လၢအိၣ်ဖျါတၢ်ဘၣ်ဂံၢ်ဂုၢ်အပတီၢ်လၢအအိၣ်တဖၣ်အခါမ့တမ့ၢ်ဖဲတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘျီဘၣ်ယးတၢ်စုအုၣ်ဒိၣ်တကး.အိးစကြၢလယါအ
ပဒိၣ်ဟ့ၣ်ကျဲၣ်စုမၤစၢၤဒဲဒဲတၢ်ဆဲးကျိးဒီးဖိတဖၣ်အတၢ်မၤစၢၤအတၢ်ဖဲတၢ်မၤလၢတၢ်ကမၤညီလီၤတၢ်ဆုၤယီၤလၢပူၤဖျဲးလၢမိၢ်ပၢ်တၢ်ကရၢအကတၢ်အအိၣ်
ဒီးလၢတၢ်လဲလိာ်အိၣ်သကိးလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ဟံးစုန့ၣ်ကျဲအဂီၢ်မ့ၢ်ဒဲဒဲဒီးမိၢ်ပၢ်တၢ်ကရၢစုၣ်ကသုတၢ်ဆၢကတီၢ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်အဖိတဖၣ်ကသုအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဆဲးကျိးဒီးဖိတဖၣ်အတၢ်မၤစၢၤအတၢ်ဖဲတၢ်မၤလၢတၢ်မၤန့ၣ်လဲၣ်.

တၢ်ဆဲးကျိးဒီးဖိတဖၣ်အတၢ်မၤစၢၤအတၢ်ဖဲတၢ်မၤလၢတၢ်မၤန့ၣ်လဲၣ်ဟ့ၣ်ကျဲတဖၣ်လၢအအိၣ်ဟ့ၣ်ကျဲတဖၣ်လၢအလီၤဖးတဖၣ်လၢတၢ်ကသုၣ်ထီၣ်မ့တမ့ၢ်ဖိၣ်ဂၢၢ်ယာ်တၢ်ရူလိ
ဝဲမုၢ်လိာ်ယုၣ်ဒီးမိၢ်ပၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်တအိၣ်ဒီးအိၣ်တပူၤယီၤတၢ်န့ၣ်လီၤ.ဖဲဟ့ၣ်ကျဲတဖၣ်လၢအလီၤဖးတဖၣ်လၢမိၢ်ပၢ်တၢ်ကရၢအကတၢ်အအိၣ်
အိၣ်မ့ၢ်တၢ်ကံၢ်တၢ်ခဲတခါ.တၢ်ဆဲးကျိးဒီးဖိတဖၣ်အတၢ်မၤစၢၤအတၢ်ဖဲတၢ်မၤလၢတၢ်မၤန့ၣ်လဲၣ်ဟ့ၣ်ကျဲတဖၣ်လၢတၢ်ကရၢမိၢ်တၢ်နီၣ်တကပလၢတၢ်လဲလိာ်အံၤကဲထီၣ်ဘျီဘျီဆီဆီ.ပူ
ပူၤဖျဲးဖျဲးကသုအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲတၢ်လိာ်ဘၣ်မ့ၢ်အိၣ်.မ့တမ့ၢ်ဒဲဒဲကျိးဘျီတၢ်ကလုၢ်အတၢ်န့ၣ်လီၤအိၣ်အသိး.တၢ်မၤစၢၤအတၢ်ဖဲတၢ်မၤလၢတၢ်ဟံးစုန့ၣ်ကျဲဒဲဒဲတၢ်ဆၢကတီၢ်လၢဖိတဖၣ်သုအိၣ်ဒီး
ဒီးမိၢ်ပၢ်တၢ်ကရၢမ့တမ့ၢ်ဟံၣ်ဖိယီၤဖိလၢအကန့ၣ်လီၤ. တဘျီတခါတၢ်အံၤမ့ၢ်လၢတၢ်ပာ်တၢ်ကမၤန့ၣ်ဘၣ်ယးတၢ်စုအုၣ်ဒိၣ်တကးန့ၣ်လီၤ. တဘျီတခါတၢ်အံၤ
မ့ၢ်လၢဖိတကအံၤတၢ်မၤဒုးသ့ၣ်ညါက့ၤအိၣ်ဒီးမိၢ်ပၢ်တၢ်ကရၢမ့တမ့ၢ်ဟံၣ်ဖိယီၤဖိတဖၣ်ဖဲအဝဲသ့ၣ်သုတၢ်သကိးဘၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်ဆဲးကိာ်ဖိမ့တမ့ၢ်တအိၣ်ဘၣ်တ
ပူၤယီၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်လၢအိၣ်သကိးအိၣ်ယုၣ်ဒီးတၢ်ဟံးစုန့ၣ်ကျဲမ့ၢ်တၢ်မၤန့ၣ်လဲၣ်.

ဖဲဖိသ့ၣ်တဖၣ်မ့ၢ်လိာ်ဘၣ်တၢ်အိၣ်သးလၢအပူၤဖျဲးဒီးတၢ်ဟံးစုန့ၣ်ကျဲအိၣ်လၢတၢ်ကသုအတၢ်ဆၢကတီၢ်ဒီးအမိၢ်အပၢ်တၢ်ကရၢမ့တမ့ၢ်ဟံၣ်ဖိယီၤဖိတက.တၢ်လဲ
အိၣ်သကိးအံၤမ့ၢ်တၢ်လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ဟံးစုန့ၣ်ကျဲအိၣ်သ့ၣ်ဖျါတၢ်ဆဲးကျိးဒီးဖိသ့ၣ်အတၢ်မၤစၢၤအတၢ်ဖဲတၢ်မၤလၢတၢ်မၤန့ၣ်လဲၣ်.

တၢ်လဲလိာ်လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ဟံးစုန့ၣ်ကျဲမ့ၢ်တၢ်မၤန့ၣ်လဲၣ်.

လၢဟံၣ်ဖိယီၤဖိတဖၣ်လၢအလီၤဖးအပူၤတၢ်ဆၢကတီၢ်အိၣ်ဝဲဖဲတကကလိာ်တၢ်“ဟ့ၣ်ကျဲအိၣ်”ဒီး“ဟ့ၣ်ကျဲကဒါက့ၤ”ဆူမိၢ်ပၢ်တၢ်ကရၢအအိၣ်မ့တမ့ၢ်ဟံၣ်ဖိယီၤဖိအက
လၢအတအိၣ်ဒီးတနံၤဘၣ်တနံၤတၢ်က့ၤထွဲကဟုကယာ်အဝဲသ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အိၣ်သးဖဲမိၢ်ပၢ်အကျါတကကတၢ်ဘၣ်ဝဲတမုၢ်လၢအကထံၣ်လိာ်အသးလၢ
မဲာ်သကိးမဲာ်အခါ.တၢ်ဆဲးကျိးဒီးဖိသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်မၤစၢၤအတၢ်ဖဲတၢ်မၤလၢတၢ်မၤန့ၣ်လဲၣ်ဟ့ၣ်ကျဲမ့တမ့ၢ်ဟံးစုန့ၣ်ကျဲဒဲဒဲတၢ်လဲလိာ်အံၤန့ၣ်လီၤ.

ကျိးဘျီတဖၣ်ဒီးတၢ်ဆဲးကျိးဒီးဖိသ့ၣ်တၢ်မၤစၢၤအတၢ်ဖဲတၢ်မၤလၢတဖၣ်

ဖဲန့ၣ်မ့ၢ်ဆၢတၢ်လၢနကလဲၤဆူကျိးဘျီလၢတၢ်ဆၢတၢ်ဘၣ်ယးန့ၣ်တဖၣ်တဖၣ်.ကျိးဘျီတဖၣ်လၢနတၢ်ကလုၢ်လၢနကဘၣ်ပာ်ယုၣ်ပာ်ဂီၢ်လၢတၢ်လဲလိာ်လၢအအိၣ်
ဒီးတၢ်ဟံးစုန့ၣ်ကျဲ.မ့တမ့ၢ်လၢတၢ်ဆၢကတီၢ်လၢမိၢ်ပၢ်လၢန့ၣ်တကမ့တမ့ၢ်ဟံၣ်ဖိယီၤဖိအကသုအိၣ်ဒီးဖိသ့ၣ်ကဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဟံးစုန့ၣ်ကျဲလၢတၢ်လီၤလၢအမ့ၢ်တၢ်
ဆဲးကျိးဒီးဖိသ့ၣ်အတၢ်မၤစၢၤအတၢ်ဖဲတၢ်မၤလၢလီၤဆီဆီအလီၤန့ၣ်လီၤ.

ကွိုက်ဘျီဉ်မုၢ်ဟ့ၣ်လီၤန့ၣ်တၢ်ကလုာ်လၢနကဘၣ်ထီၣ်တၢ်ဆဲးကျိးဖိတဖၣ်အတၢ်မၤစၢအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤတခါခါတခီ,တၢ်မၤစၢအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤကကျဲးစၢမၤစၢန့ၣ်အတၢ်ကလုာ်လၢနကလုာ်လီၤတၢ်ကလုာ်လၢနကီၢ်အံၤ,ဖဲန့ၣ်ဒီးမိၢ်ပၤလၢန့ၣ်တၢ်မၤမုၢ်တုၤထီၣ်ထီၣ်ဘးတၢ်ပၤပီၣ်တဖၣ်တခီ,ဒီးတၢ်လီၤအံၤအိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ပိးလီၤဒီးတၢ်မၤစၢတဖၣ်လၢအဘၣ်လီၤဖိးဒီးန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆဲးကျိးဖိတဖၣ်အတၢ်မၤစၢအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤအံၤတလီၣ်လုၢ်ပိာ်မၤထွဲကွိုက်ဘျီဉ်တၢ်ကလုာ်န့ၣ်လီၤ.

ကွိုက်ဘျီဉ်အတၢ်ကလုာ်အခါမုၢ်တလၢကွိုက်တခီနက့ၢ်ကဒါဆူကွိုက်ဘျီဉ်အအိၣ်သ့ၣ်ဒၣ်,တၢ်ဆဲးကျိးဖိတဖၣ်အတၢ်မၤစၢအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤမုၢ်ဟ့ၣ်တၢ်မၤစၢအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤဆူညါမုၢ်တသ့လၢဘၣ်တခီ,မ့တမုၢ်ဖဲတၢ်မၤစၢအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤမုၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကလုာ်အကလုာ်ကလုာ်လၢအကွဲးလီၤပၤအသးဆူန့ၣ်ဒိးမိၢ်ပၤလၢန့ၣ်တၢ်ကလုာ်အအိၣ်အခါလီၤ. ဖဲန့ၣ်ဒီးမိၢ်ပၤလၢန့ၣ်တၢ်မၤအံၤလီၤတၢ်ကလုာ်ကွဲးအသးအပူၤလၢတၢ်ကမၤသီထီၣ်က့ၢ်တၢ်ရဲၣ်လီၤက့ၢ်လီၤလၢတၢ်ကသုတၢ်ဆၢကတီၢ်ဒီးဖိအဂီၢ်တခီ,နကဘၣ်က့ၢ်ကဒါဆူကွိုက်ဘျီဉ်လၢတၢ်ကမၤန့ၣ်တၢ်အံၤလီၤတၢ်အကလုာ်တဖၣ်အဂီၢ်လီၤ. ကွိုက်ဘျီဉ်ကမၤဝဲဒၣ်တၢ်အံၤလီၤတၢ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကလုာ်ထဲဒၣ်ဖဲလၢဖိသ့ၣ်အတၢ်သ့ၣ်မုၢ်သးအဂီၢ်လီၤ.

တၢ်ဆဲးကျိးဖိတဖၣ်အတၢ်မၤစၢအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤဘၣ်တဘၣ်ကဟ့ၣ်ကူၣ်လၢန့ၣ်တမုၢ်မိၢ်ပၤလၢန့ၣ်တၢ်မၤစၢန့ၣ်လီၤပၤပုၤပၤဂီၢ်လၢတၢ်လီၤဖးဝံၤအလီၢ်ခံတၢ်လုၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ဖိအတၢ်မၤသကိးတၢ်အတၢ်ရဲၣ်တၢ်က့ၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ကွိုက်ဘျီဉ်ကဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကလုာ်လၢတၢ်ကဘၣ်ထီၣ်တၢ်ရဲၣ်တကျဲးလၢအဂၤတဖၣ်လၢတၢ်ဆၢကတီၢ်တဘျီဂ့ၢ်တဘျီဂ့ၢ်အခါဖဲသဲးစးတၢ်ဖဲးတၢ်မၤအကတီၢ်လၢတၢ်ကကျဲးစးယဲၣ်လီၤဘျီလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ်လၢအမၤတံၢ်တံၢ်ဖဲမိၢ်ပၤတၢ်မၤစၢစုအတၢ်သ့ၣ်ဆၢကတီၢ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်အဖိန့ၣ်လီၤ.

ကွိုက်ဘျီဉ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကလုာ်လၢတၢ်ဆဲးကျိးဖိတဖၣ်အတၢ်မၤစၢအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤကဘၣ်တီၣ်ထီၣ်တၢ်ပၤဖျါတဘျီသ့ၣ်လီၤ. တၢ်ပၤဖျါတဖၣ်ကဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကွိုက်ဘျီဉ်ဘၣ်သးတၢ်ဆၢကတီၢ်လၢတၢ်သုအိးဒီးဖိသ့ၣ်ဖဲတၢ်မၤစၢအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤအလီၢ်ဒီးမၤစၢကွိုက်ဘျီဉ်လၢတၢ်ကဆၢတံၢ်တံၢ်လၢတၢ်ကပျဲလဲၤအိၣ်သကိးဖိသ့ၣ်လၢတအိၣ်ဒီးတၢ်ဟံးစုန့ၣ်ကျဲးန့ၣ်သ့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤကလၢထီၣ်ဖဲတၢ်ဆဲးကျိးလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ဟံးစုန့ၣ်ကျဲးအကတီၢ်န့ၣ်လဲၣ်.

တၢ်လဲၤအိၣ်သကိးအံၤကြးမုၢ်တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢအမုၢ်ကတၢ်လၢဖိသ့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆဲးကျိးဖိတဖၣ်အတၢ်မၤစၢအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤအိၣ်ဒီးတၢ်လီၤကွဲးအကလုာ်ကလုာ်ဒီးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်လၢဖိသ့ၣ်ဒီးမိၢ်ပၤတဖၣ်ကသုဝဲအဂီၢ်လီၤ. တၢ်ဆဲးကျိးဖိတဖၣ်အတၢ်မၤစၢအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤအပူၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်ကက့ၢ်ပုၤဖိသ့ၣ်ဒီးအဝဲအမိၢ်အပၤအဘၣ်စၢအတၢ်ရဲၣ်လီၤမုၢ်လီၢ်သးအံၤထီၣ်တံၢ်န့ၣ်လီၤ.

မုၢ်မတၢ်လဲၤဆူတၢ်ဆဲးကျိးဒီးဖိတဖၣ်အတၢ်မၤစၢအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤသ့လဲၣ်.

ဟံၣ်ဖိယိဖိလၢအလီၤဖးတဖၣ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢအိၣ်ဖျါတၢ်ဆဲးကျိးဖိတဖၣ်အတၢ်မၤစၢအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤအံၤသ့ၣ်လီၤ. နမုၢ်တဖျါဘၣ်နသးနိတဘျီမုၢ်ဂ့ၢ်တဖျါဘၣ်နသးမုၢ်ဂ့ၢ်မုၢ်တဖျါအိၣ်ဒီးနဖိအမိၢ်အပၤလၢန့ၣ်တၢ်မၤမုၢ်ဂ့ၢ်တဖျါမုၢ်ဂ့ၢ်တဖျါတၢ်ဆဲးကျိးဖိတဖၣ်အတၢ်မၤစၢအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤန့ၣ်သ့ၣ်ဒၣ်လီၤ.

မုၢ်ယတၢ်ဆဲးကျိးဒီးဖိတဖၣ်အတၢ်မၤစၢအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤသ့လၢအခါဖဲလဲၣ်.

နသ့ၣ်ဒၣ်တၢ်ဆဲးကျိးဖိတဖၣ်အတၢ်မၤစၢအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤန့ၣ်တၢ်မုၢ်မုၢ်သးမၤကလိအဖိခိၣ်မ့တမုၢ်မုၢ်လၢနဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤန့ၣ်တၢ်ကလုာ်ခိဖျါကွိုက်ဘျီဉ်လၢတၢ်ကသုတၢ်မၤစၢအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤန့ၣ်သ့ၣ်လီၤ. ကွိုက်ဘျီဉ်ကဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကလုာ်လၢတၢ်ဟ့ၣ်လီၤဖိတဖၣ်,မ့တမုၢ်တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢဖိတဖၣ်သ့အိးဒီးမိၢ်ပၤတၢ်မၤမ့တမုၢ်ဟံၣ်ဖိယိဖိလၢအဂၤလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ဟံးစုန့ၣ်ကျဲးန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဆဲးကျိးဖိတဖၣ်အတၢ်မၤစၢအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤကဟ့ၣ်ယၤဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကွိုက်မၤန့ၣ်လဲၣ်.

တၢ်ဆဲးကျိးဖိတဖၣ်အတၢ်မၤစၢအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤကရဲၣ်တၢ်ပူၤဖျဲးအတၢ်ဘျီတဖၣ်လၢတၢ်ကသုဝဲဒၣ်တၢ်မၤစၢအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤအဂီၢ်ဒီးကသုဝဲဘၣ်န့ၣ်ဘၣ်သးတၢ်မၤစၢအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤလၢအဂၤတဖၣ်လၢအအိၣ်ဝဲဒၣ်လၢကမၤစၢန့ၣ်အဂီၢ်လီၤ.

မိုးယကြားတဲဘဉ်ယဖိဘဉ်ယးတဲဆဲးကျိးလၢအအိဉ်ဒီးတဲဟံးစုနဲကျဲအံးအဂ့ၢ်ဒ်လဲဉ်.

တဲဘဉ်နဖိလၢတဲကတိယိယိဖိတဖဉ်န့ၢ်တက့ၢ်. တဲဘဉ်အဝဲသ့ၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်ကထံဉ်လိာ်အသးတဲလိာ်ဖဲလဲဉ်မ့တမ့ၢ်သ့တဲဆဲးကျိးဒီးမိာ်ပာ်လၢန့ၢ်တက့ၢ် မ့တမ့ၢ်ဟံဉ်ဖိယိဖိလၢအဂ့ၢ်န့ၢ်တက့ၢ်. တဲဖျါထီဉ်အိဉ်ဒီးတဲလိာ်မ့ၢ်တဲလိာ်လၢအပူဖျဲဒီးပုၤမတဲဖဲန့ၢ်တဖဉ်အသ့ၣ်ဂ့ၢ်အသးဝါန့ၢ်တက့ၢ်. လဲးကိးအဝဲသ့ၣ် ဆူတဲဆဲးကျိးဒီးဖိတဖဉ်အတဲမၤစၢအတဲဖဲတဲမၤလၢတဲကလဲအိဉ်သကိးအဂီၢ်တချူးတဲလဲအိဉ်သကိးလၢအအိဉ်ဒီးတဲဟံးစုနဲကျဲတဖဉ်မ့တမ့ၢ်တဲလဲ လိာ်တဖဉ်စးထီဉ်န့ၢ်တက့ၢ်. မၤလိာ်တဲလၢဖိသ့ၣ်အံးသ့ၣ်ညါဝဲဒဉ်မ့ၢ်မတဲတက့ၢ်လဲဉ်လၢအဝဲကလဲထံဉ်ဝဲဒီးလၢတဲဆဲးကျိးဒီးမိာ်ပာ်လၢအဂ့ၢ်ဒ်လဲဉ်ဒီးမ့ၢ်မတဲ ကလဲအိဉ်က့ၢ်အဝဲသ့ၣ်လဲဉ်ဖဲတဲလဲအိဉ်သကိးဝဲဒီးက့ၢ်ကိးက့ၢ်အိဉ်ဆူဟံဉ်န့ၢ်လိာ်.

မိာ်ပာ်တက့ၢ်အတဲသ့အတဲဆဲးကျိးဒီးအဖိလၢအအိဉ်ဒီးတဲဟံးစုနဲကျဲအံးယံာ်ဝဲဒဉ်သ့ထဲလဲဉ်.

ညီန့ၢ်န့ၢ်တဲဂ့ၢ်လိာ်မ့ၢ်လိာ်လၢမိာ်ပာ်ဒီးဖိအဘဉ်စၢဂ့ၢ်ထီဉ်အယိသတဲဒီးတဲတလိာ်ဘဉ်လၢတဲဟံးစုနဲကျဲလၢဘဉ်. တဘျီတခိဉ်တဲဟံးစုနဲကျဲအံးတဲ ကမၤအိဉ်ဆူညါလၢတဲထုးယံာ်ထီဉ်တဲဆဲးကျိးဒီးတဲဆဲးကျိးဒီးတဲအဂီၢ်လိာ်. ဖဲက့ၢ်ဘျီမ့ၢ်ဟ့ၣ်လိာ်တဲကလဲလၢတဲလဲအိဉ်သကိးလၢအအိဉ်ဒီးတဲဟံးစုနဲကျဲမ့တ မ့ၢ်တဲလဲလိာ်အဂီၢ်တခိဉ်.တဲအံးကဘဉ်တဲမၤစၢတဂ့ၢ်ဘျီဘျီဆဲးကျိးဒီးလၢအဂ့ၢ်ဒ်လဲဉ်န့ၢ်လိာ်.

နမ့ၢ်ပလၢဘဉ်လၢနတဲပူဖျဲးတအိဉ်ဘဉ်တခိဉ်မိာ်.

တဲဆဲးကျိးဖိတဖဉ်အတဲမၤစၢအတဲဖဲတဲမၤလၢတဲကလဲအိဉ်ဒီးတဲရဲဉ်လိာ်ကျဲလိာ်လၢတဲကတိသအပူလၢအဘဉ်တဲမၤစၢအိဉ်တဖဉ်ဒီးပုၤမတဲဖိတဖဉ်အတဲပူ ဖျဲးန့ၢ်လိာ်. နမ့ၢ်အိဉ်ဒီးတဲဘဉ်ယိဉ်ဘဉ်ဘျီဘျီဘဉ်ယးနတဲပူဖျဲးမ့တမ့ၢ်နဖိတဖဉ်အတဲပူဖျဲးအဂီၢ်တခိဉ်.နကြးဒုးသ့ၣ်ညါတဲမၤစၢအတဲဖဲတဲမၤလၢအပူမၤ တဲဖိတသ့ဖဲအသ့လၢအဆိအချူန့ၢ်လိာ်.

မိုးယဖိကပူဖျဲးစ့ၢ်ကိးခါ.

ဖဲနမ့ၢ်ဘဉ်ယိဉ်ဘဉ်ဘျီဘျီဘဉ်ယးနဖိတဲပူဖျဲးအဂီၢ်ဖဲတဲအိဉ်သကိးအကတိအခါတခိဉ်.တဲသကိးတဲအံးဒီးတဲဆဲးကျိးဖိတဖဉ်အတဲမၤစၢအတဲဖဲတဲမၤလၢတဲ ကချူးတဲအိဉ်သကိးအခိဉ်ထံးတဘျီကဲထီဉ်န့ၢ်တက့ၢ်.

တဲလၢယတဲဘဉ်အိဉ်ဖဲတဲဆဲးကျိးဒီးဖိတဖဉ်အတဲမၤစၢအတဲဖဲတဲမၤလၢအကတိအံးမ့ၢ်တဲရုသ့ၣ်ခါ.

တမ့ၢ်ဘဉ်.တဲတမံးလၢလၢတဲတဲအိဉ်မ့တမ့ၢ်တဲမၤစၢဖဲတဲဆဲးကျိးဒီးဖိတဖဉ်အတဲမၤစၢအတဲဖဲတဲမၤလၢအခါန့ၢ်တဲဟံးဖျါထီဉ်ဒ်အမ့ၢ်တဲအုဉ်သးလၢက့ၢ် ဘျီတခါလၢလၢအပူသ့လိာ်.တဲဆဲးကျိးဖိတဖဉ်အတဲမၤစၢအတဲဖဲတဲမၤလၢတဲကတိဘဉ်ဘဉ်တဘဉ်ကဟ့ၣ်လိာ်ဟံးဖျါတဖဉ်ဘဉ်ယးတဲလၢပုၤမတဲဖိတဖဉ်ထံ ဉ်ဝဲဒဉ်အခါဖဲတဲလဲအိဉ်သကိးလၢအအိဉ်ဒီးတဲဟံးစုနဲကျဲအကတိမ့တမ့ၢ်တဲလဲလိာ်ဆူန့ၢ်အကတိ.က့ၢ်ဘျီ.နပီၤရိမ့တမ့ၢ်ပီၤရိသဘျီလၢတဲယုထာထီဉ် အိဉ်လၢကတိမဲးတဲလၢနဖိအဂီၢ်န့ၢ်လိာ်.

တဲဟံးစုနဲကျဲအံးကအိဉ်ဒဉ်လၢတဲဘဉ်စၢခါ.

တဲဆဲးကျိးဖိတဖဉ်အတဲမၤစၢအတဲဖဲတဲမၤလၢတဲကတိအံးအပူမၤတဲဖိတဖဉ်တက့ၢ်မဲးတဲဘဉ်. အဝဲသ့ၣ်အတဲသးစၢဆူန့ၢ်အိဉ်ဒဉ်လၢဖိသ့ၣ်အလိာ်ဒီးတအိဉ်လၢတဲသ ဘဉ်သဘျီလၢအအိဉ်ဒီးမိာ်ပာ်မ့တမ့ၢ်ဟံဉ်ဖိယိဖိတဖဉ်ကအိဉ်ဝဲအလိာ်ဘဉ်.

အပူကလၢာ်ထဲလဲဉ်.

တဲဆဲးကျိးဒီးဖိတဖဉ်အတဲမၤစၢအတဲဖဲတဲမၤလၢတဲကတိအံးအပူမၤတဲဖိတဖဉ်တက့ၢ်မဲးတဲဘဉ်. အဝဲသ့ၣ်အတဲသးစၢဆူန့ၢ်အိဉ်ဒဉ်လၢဖိသ့ၣ်အလိာ်ဒီးတအိဉ်လၢတဲသ ဘဉ်သဘျီလၢအအိဉ်ဒီးမိာ်ပာ်မ့တမ့ၢ်ဟံဉ်ဖိယိဖိတဖဉ်ကအိဉ်ဝဲအလိာ်ဘဉ်. အဝဲသ့ၣ်အတဲသးစၢဆူန့ၢ်အိဉ်ဒဉ်လၢဖိသ့ၣ်အလိာ်ဒီးတအိဉ်လၢတဲသ ဘဉ်သဘျီလၢအအိဉ်ဒီးမိာ်ပာ်မ့တမ့ၢ်ဟံဉ်ဖိယိဖိတဖဉ်ကအိဉ်ဝဲအလိာ်ဘဉ်.

မှီယကဆဲးကျိုးတော်ဆဲးကျိုးဒီးဖိတဖှ်အတော်မၤစၢအတော်ဖဲးတော်မၤလၢကျဲးလဲၣ်.

လၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိးဒီးတၢ်ဆဲးကျိုးလိတၢ်လိဆဲးလၢတၢ်မၤစၢအတော်ဖဲးတၢ်မၤသ့ၣ်တဖှ်အံၤဆူညါအဂီၢ်ကိးဘၣ်ဟံၣ်ဖိယိတၢ်ရူလိၣ်မုၢ်လိၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်အကျိးဖဲ
1800 050 321 ဖဲမုၢ်တနံၤတုၤမုၢ်ယဲၢ်နံၤဂီၤခိၣ်8န့ၣ်ရံၣ်တုၤဟါခိၣ်8န့ၣ်ရံၣ်အဘၣ်စၢဒီးလၢမုၢ်ယုၣ်နံၤတခိၣ်ခိၣ်10န့ၣ်ရံၣ်တုၤဟါခိၣ်4န့ၣ်ရံၣ်(တဟ်ယုၣ်ထံ
ကီၢ်ကမ္မၢ်နံၤသဘူတဖှ်ဘၣ်).

နလဲအိၣ်သကိးစ့ၢ်ကိးဟံၣ်ဖိယိတၢ်ရူလိၣ်မုၢ်လိၣ်လၢလိပှ်ယဲၢ်အဖိခိၣ်ဖဲ www.familyrelationships.gov.au